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PROTOKÓŁ NR XI/2025 

Z XI SESJI RADY MIEJSKIEJ W LIPNIE 

 

z dnia 18 marca 2025 roku 

 

Na 15 osobowy skład Rady, w sesji uczestniczyło 15 radnych, co stanowi 100% ogółu Rady. 

 

 lista obecności – załącznik nr 7 

 

Sesja odbywała się w Urzędzie Miejskim w Lipnie, Plac Dekerta 8.  

Rozpoczęła się o godz. 14:00 – zakończyła o godz. 15:45 

Wypowiedzi uczestniczących w sesji na podstawie zapisu z systemu eSesja (napisy stworzone                      

do filmów z obrad sesji Rady Miejskiej w Lipnie) 

Protokół sporządził : Krzysztof  Derwiński 

 

Ad. pkt. 1 - a 

 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - przywitał wszystkich przybyłych na 

obrady XI sesji Rady Miejskiej w Lipnie. Stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co 

stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. pkt. 1 – b 

 

Ustalenie porządku obrad 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

b) ustalenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołu z X sesji RM, 

d) sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym. 

2. Projekty uchwał: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2025 rok; 

b) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2025– 

2028; 

c) w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki 

Mieszkaniowej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu; 

d) w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2025 roku”; 

e) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka Nr 

1400/10 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy Placu 11 Listopada, stanowiąca własność Gminy 

Miasta Lipna. 
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3. Sprawy różne i komunikaty. 

4. Zakończenie obrad XI sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 - c 

 

Przyjęcie protokołu z X sesji RM 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z X sesji RM. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

Wyniki głosowania imiennego przyjęcia protokołu z X sesji RM 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0):  

Rada 15 głosami ZA przyjęła protokół z X sesji RM. 

 

Ad. pkt. 1 – d 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym 

 

Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta w okresie międzysesyjnym przedstawił Paweł 

Banasik - Burmistrz Miasta Lipna zgodnie z załącznikiem nr 1. 

 

Ad. pkt. 2-a 

 

zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu miasta na 2025 rok 

 

Mariola Michalska - Skarbnik Miasta – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany w budżecie miasta Lipna w 2025 zgodnie z załącznikiem nr 2. 

 

Paweł Banasik - Burmistrz Miasta Lipna - Panie Przewodniczący, ja może jeszcze uzupełnię, 

bo tutaj Pani Skarbnik przedstawiła wiele takich punktów dotyczących Czystego Powietrza. 

Czyste Powietrze, my żeśmy realizowali na rzecz mieszkańców miasta Lipna tutaj do momentu, 

kiedy został ten program zawieszony. Ten program, tak jak mówiliśmy, są takie plany, że 1 

kwietnia on się ponownie pojawi, z tym, że pewne działania związane z tym programem zostały 

przerzucone na samorząd i tu rozważamy, czy rzeczywiście, czy do tego programu jako osoba, 

która by była, jako podmiot, który by pośredniczył realizacji tego programu, czy będziemy 

realizować, bo z niektórymi tutaj punktami tych zasad itd. tak do końca się nie chcemy zgodzić, 
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bo my musielibyśmy, po naszej stronie musiałoby leżeć wskazanie wykonawcy i później 

rozliczanie tego wykonawcy za to, co zrobił, a wiele takich rzeczy, które decydowały o tym, że 

ten program został na pewien okres zamknięty, była właśnie niesolidna jakaś taka realizacja 

przez wykonawców, którzy się tego podejmowali. I tu rzeczywiście rozważamy bardzo 

poważnie, czy do tego programu przystąpimy. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2025 rok. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany uchwały w sprawie budżetu miasta na 2025 

rok. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0): 

Rada 15 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XI/61/2025 

jak w załączniku nr 2 

 

Ad. pkt. 2-b 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2025– 

2028 

 

Skarbnik Miasta - Mariola Michalska – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Lipna na lata 2025– 2028 

zgodnie z załącznikiem nr 3. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Miasta Lipna na lata 2025– 2028. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Miasta Lipna na lata 2025– 2028. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  



4 

 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0): 

Rada 15 głosami ZA podjęła 

 

           - UCHWAŁĘ NR XI/62/2025 

jak w załączniku nr 3 

 

Ad. pkt. 2-c 

 

w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki 

Mieszkaniowej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu 

 

Skarbnik Miasta - Mariola Michalska – przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały w 

sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej 

z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu zgodnie z załącznikiem nr 4. 

 

Radny Zbigniew Janiszewski – Jest dług w ZGM-ie na 31 grudnia, bo tu wszyscy mówimy, że 

te ZGM ledwo pika, że jest różne… A chciałbym wiedzieć, jaki jest dług? 

 

Skarbnik Miasta - Mariola Michalska – Jeżeli chodzi o zadłużenie mieszkańców, to już na 

koniec 2024 roku będzie wynosiło blisko miliona złotych. Tak dokładnie to nie powiem, bo nie 

pamiętam, ale to już będzie około miliona złotych. I w przeciągu ostatniego półrocza 2024 roku, 

te osoby, które powiedzmy do tej pory płaciły, przestały płacić i co miesiąc narastało około 

50.000,00 złotych. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Finansowej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu 

budżetowego Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków 

obrotowych do budżetu. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie zwolnienia samorządowego zakładu budżetowego 

Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do 

budżetu. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0): 

Rada 15 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XI/63/2025 

jak w załączniku nr 4 

 

Ad. pkt. 2-d 

 

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2025 roku” 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt w 2025 roku” zgodnie z załącznikiem nr 5. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2025 roku”. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt w 2025 roku”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0): 

Rada 15 głosami ZA podjęła 

           - UCHWAŁĘ NR XI/64/2025 

jak w załączniku nr 5 
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Ad. pkt. 2-e 

 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka 

Nr 1400/10 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy Placu 11 Listopada, stanowiąca własność 

Gminy Miasta Lipna 

 

Zastępca Burmistrza – Robert Kapuściński -  – przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej oznaczonej jako działka Nr 

1400/10 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy Placu 11 Listopada, stanowiąca własność Gminy 

Miasta Lipna zgodnie z załącznikiem nr 6. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - poinformował, że projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 

Głosowano w sprawie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

gruntowej oznaczonej jako działka Nr 1400/10 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy Placu 11 

Listopada, stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna. 

Wyniki głosowania imiennego w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości gruntowej 

oznaczonej jako działka Nr 1400/10 położona w Lipnie Obręb Nr 7 przy Placu 11 Listopada, 

stanowiąca własność Gminy Miasta Lipna. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych.  

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Lista imienna:  

ZA (15): Bonowicz Małgorzata, Domeradzka Anna, Janiszewski Zbigniew, Kacprowicz 

Małgorzata, Komorowski Kamil, Koszczka Grzegorz, Krzemieniecki Edward, Lewandowski 

Sebastian, Maciejewski Wojciech, Napiórski Zbigniew, Ożdżyński Jerzy, Rykowski Marcin, 

Spisz Małgorzata, Tyfczyńska Wiesława, Żochowski Łukasz  

PRZECIW (0): 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0):  

BRAK GŁOSU (0):  

NIEOBECNI (0): 

Rada 15 głosami ZA podjęła 

 

           - UCHWAŁĘ NR XI/65/2025 

jak w załączniku nr 6 

 

Ad. pkt. 3 

 

Sprawy różne i komunikaty 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – zarządził przerwę 

 

(po wznowieniu obrad) 
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Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski –  Przepraszam Państwa za małe opóźnienie, 

ale czekaliśmy na wyjątkowego gościa, którego bardzo serdecznie witamy. I zanim kilka słów, 

to poprosimy Pana Krzysztofa o prezentację. Chciałoby się powiedzieć, przeżyjmy to jeszcze 

raz, Ignacy. Poprosiliśmy Cię tutaj po pierwsze po to, żeby Ci bardzo serdecznie pogratulować 

fantastycznego sukcesu, który osiągnąłeś, sami go widzieliśmy przed chwilą. Myślę, że to jest 

sukces i Twój, i Twojej mamy, i Twojej siostry, bo wiem, że trzymają za Ciebie intensywnie 

kciuki. Również to jest sukces tych, którzy przygotowują Cię do tego, przygotowywali Cię do 

tego występu, a więc gratulujemy, życzymy wszystkiego dobrego, ale jeszcze po drugie, 

poprosiliśmy Cię po to, żeby Ci podziękować. Podziękować, bo wylansowałeś nam miasteczko 

w telewizji publicznej, co by tu nie mówić. Padło miasto Lipno, padło Pola Negri, padło wielcy 

ludzie, a więc gratulujemy sukcesu i dziękujemy za to, że wypromowałeś nasze miasteczko. 

Życzymy powodzenia, życzymy dalszych sukcesów. I chcielibyśmy w imieniu i Pana 

Burmistrza, i wszystkich Radnych Rady Miejskiej i myślę, że w imieniu wszystkich 

mieszkańców miasta Lipna ci pogratulować, podziękować i złożyć na twoje ręce niewielki 

upominek. Także zapraszamy cię na środek. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik –  Panie Przewodniczący, ja jeszcze może sobie 

pozwolę odczytać ten list gratulacyjny. Dla Ignacego Wojciechowskiego w imieniu władz 

samorządowych Gminy Miasta Lipna składam najserdeczniejsze życzenia z okazji występu. 

Doskonale wykonanie wybranego utworu uzyskało uznanie jurorów, podkreślając Twój wysoki 

poziom artystyczny. Publiczne podzielenie się pasją do muzyki i podziw publiczności dla 

Twojego talentu muzycznego jest ogromnym wyróżnieniem także dla naszego miasta. To 

wielka radość i duma móc oglądać lipnowianina na ogólnopolskiej scenie. Dziękuję za 

wspaniałą promocję Lipna i fantastyczne emocje. Życzę Ci wytrwałości w dążeniu do 

wyznaczonych celów, dalszych sukcesów i satysfakcji z osiąganych rezultatów.  

Ja powiem jeszcze tylko to, co mi brakowało, to jak Natasza Urbańska powiedziała, że 

Pola Negri odcisnęła swoją dłoń w Hollywood, to brakowało mi tego, żebyś powiedział, że pani 

Natasza Urbańska ma odciśniętą dłoń w naszym mieście. To by zabrzmiało na całą Polskę by 

to poszło, że ona tutaj tutaj była i że odcisnęła. [brawa] 

 

Ignacy Wojciechowski - Bardzo dziękuję. Nigdy bym się nie spodziewał takiego sukcesu, no, 

ale no muzyka daje mi wielkie szczęście i zdecydowałem się iść w tym kierunku. Nie wiem co 

powiedzieć, bardzo dziękuję z całego serca. [brawa] 

 

Radny Grzegorz Koszczka –  No, po takim wejściu to trudno w ogóle cokolwiek mówić, żeby 

z czymkolwiek wyjść do ludzi. A więc moja sprawa dotyczy niedawno odbytej Komisji ds. 

bezpieczeństwa, która była bardzo obszerna. Pan Przewodniczący przygotował bardzo duży, 

ciekawy program, aczkolwiek to nie było przekazywane medialnie, a moi wyborcy bardzo 

mocno akcentują kwestie związane z bezpieczeństwem. Jest to taki w tym momencie chyba 

punkt numer jeden. Chciałem, po prostu, tutaj za pośrednictwem dzisiejszej sesji pewne rzeczy 

przekazać i omówić, bo mamy trzy takie newralgiczne miejsca.  

Ul. Dolna, o czym tutaj z Panem Burmistrzem wielokrotnie rozmawialiśmy. Jest to ulica 

bez chodników, gdzie z posesji wyjeżdża się bezpośrednio na jezdnię. Od momentu, kiedy 

powstało te nowe osiedle koło lasu wzrósł ruch samochodowy. Część kierowców nie 
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dopasowuje, nie zastosowuje prędkości do warunków jakie tam są, tam są warunki takie jakie 

są, czyli bardzo trzeba wolno jeździć, żeby nikomu nie zrobić krzywdy. Tą drogą poruszają się 

dzieci i to przeważnie dzieci tych ludzi, którzy tam mieszkają na tym osiedlu, bo to są młodzi 

ludzie. Bym apelował o ich rozsądek, bo oni apelują o spowalniacze, ale my nie zrobimy 

jednego toru przeszkód na mieście, stawiając jeden spowalniacz za następnym, bo w końcu nie 

będziemy mogli jeździć samochodami. Dojdzie do totalnego absurdu. Więc apeluję o zdrowy 

rozsądek i tutaj będę bardzo może niekonwencjonalny. Proszę o interwencję policji, żeby od 

czasu do czasu pojawili się na tym odcinku z „suszarkami”. Może to paru zbyt szybko 

jeżdżących na uczy pewnej kultury, bo tak jak ode mnie z ul. Podgórnej wjeżdżają starsi 

mieszkańcy, skarżą się, że, no, uciekają przed śmiercią, ponieważ ktoś jeździ 60, 70, a może i 

więcej, a tam jest tylko 40. Także bardzo proszę o rozsądek.  

Również proszę o rozsądek na ul. Górnej, bo tam też następne spowalniacze niewiele 

dadzą. Ale jest ul. Wschodnia i tutaj moja prośba do Pana Burmistrza, do Pana Burmistrza, do 

Szanownej Rady. żebyśmy szukali rozwiązania. Jest to dość daleko od szkół. Jest to najdalej 

chyba wysunięty obszar na terenie miasta. Jest to obszar poboczy, nieoświetlony. Tam w 

okresie jesienno-zimowym bardzo ciężko jest dzieciom podążać do szkoły, zarówno do szkoły, 

jak i z powrotem. Ja wiem, że tam jest problem z gruntami, ale może powolutku, małymi 

kroczkami osiągniemy jakiś konsensus i tym ludziom, a w szczególności tym dzieciom 

pomożemy, żeby bezpiecznie podążały do szkoły i ze szkoły wracały. 

 

Radna Anna Domeradzka – Ja chciałam kilka rzeczy tu poruszyć. Mieszkańcy ul. Źródlanej i 

Studziennej zgłaszają mi, że ciężkie samochody wiozące towar na budowę na ul. Polną 

przejeżdżają Studzienną, gdzie to jest droga osiedlowa i taki ciężar samochodów, no, niestety, 

ale zniszczy tą... Źródlana to jest zniszczona, ale Studzienna, no, szkoda tej nowej ulicy. I 

tamtędy przejeżdżają samochody ciężarowe wiozące towar na budowę. Myślę że są inne drogi. 

Chciałabym jeszcze prosić o tablicę informacyjną na ul. Źródlanej. To jest jak się wjeżdża na 

Źródlaną. Ja już tutaj wspominałam Panu Inżynierowi, więc żeby to, ta tablica zgłoszeń była, 

bo tam najwięcej na słupie jest wieszanych obwieszczeń różnych, nekrologów, no i to 

nieestetycznie wygląda. No i przypominam się jeszcze o tym mostku, pomalowaniu mostka, bo 

to święta się zbliżają, ludzie bulwarami spacerują, a ten nasz mostek taki... nic nie powiem 

dalej.  

 

Radna Małgorzata Bonowicz – Szanowni Państwo, chciałam się zapytać tylko Pana Burmistrza 

Inżyniera, czy jest możliwość usunięcia, poproszę Panie Krzysiu jeszcze o zdjęcie nr 1, jeśli 

można, czy jest możliwość, czy jeżeli no kogokolwiek nawet władnego by trzeba o to poprosić. 

To jest pozostałość betonowych części po kiosku, który stał... super, że został on usunięty, ale 

zostały jeszcze te betonowe płyty i one są uszkodzone w niektórych miejscach i tak dzieciaki 

chodzą ze szkoły, także myślę, że to stwarza różne, no, jak zaczną biegać, tam jest wokół 

trawnik, także niebezpieczeństwo, blisko jest przejście dla pieszych, także proszę, jeśli jest 

możliwość o usunięcie. To jest pozostałość po kiosku, który jest na ul. Różyckiego przy... tak, 

także zdjąć, bo uszkodzone są te płyty.  

Drugą sprawą to prosiłabym, zgłaszają mi mieszkańcy i jest, zdjęcie numer dwa proszę 

Panie Krzysztofie, to jest akurat po deszczu, ale są bardzo duże dziury, w niektórych miejscach 

to są miejsca pomiędzy garażami na osiedlu Armii Krajowej, tam są cztery bodajże takie 
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miejsca i wysypać, jeśli można, to poproszę o wysypanie szlaki, czy może w przyszłości też 

jakieś betonowe, ażurowe płyty, żeby to już zostało raz, a porządnie zrobione, dałoby radę tam 

zabezpieczyć ten teren? Studzienka gdzieś w którymś miejscu też aż wystaje, także żeby było 

bezpiecznie.  

Kolejna sprawa to taki mój apel do, kierowców. Szanowni Państwo, będzie coraz bliżej 

będzie ciepło, coraz bardziej i z alejki wychodząc są szkoły, przedszkole jest, dzieciaki coraz 

więcej będą jeździć na rolkach, na hulajnogach podejrzewam, coraz częściej do tych szkół i jest 

wspaniale, że jest droga pieszo-rowerowa, ale są duże sklepy i tam są dwa duże wjazdy, więc 

nie wiem czy tu też o wzmożoną ilość patroli bym prosiła może do policji, czy jeśli się da, żeby 

chociaż w pewnych momentach, po parę minut, sprawdzali jak tam ten ruch przebiega, bo 

będzie niebezpiecznie, bo tam ta ścieżka akurat przecina to, te główne wjazdy. Ścieżka pieszo-

rowerowa. I kolejną fajną(…) Tak, dokładnie. Nie jest, nie ma oznaczenia, że tam jest, że tam 

jest ta ścieżka pieszo-rowerowa, żadnego znaku dla kierowców nie ma. Tak. I (…) Ale żeby 

tak, żeby z tej ścieżki rowerowej, pieszo-rowerowej mogli korzystać i pies, i, no, właśnie, o te 

rowery najbardziej, bo teraz mniejsze natężenie na pewno jest, ale hulajnogami dzieciaki zaczną 

jeździć, żeby było bezpiecznie.  

I kolejna sprawa taka, chciałabym, jak co roku, poinformować, ponieważ zbliża się 

koniec okresu rozliczeniowego z podatku i chciałam tylko poinformować, że są miejsca, 

stowarzyszenia, fundacje, o których my wiemy, ale jeszcze jeżeli ktoś nie wie, że jest 

możliwość nie darowania, nie zapłacenia, ale przekazania 1,5% dla potrzebujących.  

 

Radny Edward Krzemieniecki - Panie Burmistrzu, 4 marca Komisja Bezpieczeństwa złożyła 

raport w celu poprawy w różnych miejscach w całym mieście sytuacji na drogach. No i mam 

pytanie, czy są jakieś szanse, żeby w najbliższym czasie coś było realizowane?  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Tak, zgodnie z moją prośbą i sugestiami na koniec 

drugiego roku, żebyśmy się spotkali. Rzeczywiście komisja tutaj, tak jak Pan Radny Grzegorz 

Koszczka powiedział, było to przez Pana Przewodniczącego bardzo dobrze przygotowane, 

chociaż powiem, że było bardzo rozbudowane, bo pewne aspekty tego, co tam się znalazło, nie 

dotyczyły bezpośrednio bezpieczeństwa, ale rzeczywiście tutaj przyjęliśmy Państwa wnioski 

do realizacji. To, co Państwo wskazaliście, a stwierdzimy, że jest to zasadne, bo tak jak Pan 

Radny Koszczka też powiedział, że nie sztuką jest zakładać tych progów zwalniających, bo 

będzie to później, musimy też zwracać uwagę, żeby kierowcy, mieszkańcy Miasta Lipna zaczęli 

się do tego stosować. I to, co żeśmy tutaj obradowali na tej komisji i rozmawialiśmy, Ja powiem 

jeszcze, że zresztą byłem z Panem Przewodniczącym osobiście u pana komendanta, prosiliśmy 

o pewne działania i tak dalej. Może tak jak Państwo też zwracają na to uwagę, nie do końca 

jesteście zadowoleni z tego, co jest wykonywane. Ja wczoraj też prywatnie się z nim spotkałem 

przypadkowo i też prosiłem, żeby zostali funkcjonariusze uczuleni, bardziej się przykładali 

właśnie do tego typu działań, bo myślę, że zwalniacze, które planujemy w niektórych miejscach 

założyć, nie rozwiążą jeszcze tego samego problemu i bardziej takie prewencyjne działania 

Policji Powiatowej więcej dobrego uczynią, niż zakładanie progów i luster.  

 

Radna Małgorzata Spisz - Na Komisji Bezpieczeństwa rozmawialiśmy o tym oświetleniu i w 

ostatnim czasie w moim okręgu wyborczym numer jeden został pobity mieszkaniec przez 
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dwóch młodych ludzi. No i na tej ul. Parkowej jest bardzo ciemno, jest tam niebezpiecznie i 

prosiłabym, żeby też ewentualnie jakieś lampy, chociaż dwie, może nawet solary takie, żeby 

nie były zbyt kosztowne, więc bardzo serdecznie apeluję o te dwie chociaż lampy.  

To jest pierwsze moje pytanie. Drugie to już raczej będzie podziękowanie. Panie 

Burmistrzu, 13 marca w Kinie Nawojka odbył się przepiękny koncert z okazji Dnia Kobiet. 

Bardzo serdecznie dziękujemy za możliwość udziału w tymże koncercie. Dochodzą nas słuchy, 

że mieszkanki miasta Lipna były bardzo zadowolone. I taka malutka jeszcze uwaga, ponieważ 

na tym koncercie pojawiło się kilkoro mężczyzn, więc może na przyszłość, w przyszłym roku 

warto by było pomyśleć również o koncercie tylko dla mężczyzn. Bo tam garstka ich się 

pojawiła, więc pozdrawiam wszystkich panów z tego koncertu, więc na przyszły rok też apeluję 

tutaj do Rady, żeby właśnie na ten 10 marca zrobić fajny koncert tylko i wyłącznie dla facetów. 

Bardzo dziękuję. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Dobrze, rozważymy tą propozycję, a jeżeli chodzi 

o lampy, to rzeczywiście, bo to przyjęliśmy też od Państwa do pewnej realizacji. Nie obiecuję, 

że wszystkie te wnioski, które Państwo złożyli na wszystkie lampy i tak dalej, bo to są też 

kosztowne rzeczy. Są jeszcze takie ulice, które rzeczywiście całe wymagają tego, żeby te ulice 

zostały doświetlone. Mieliśmy kiedyś chyba bodajże na ul. Prostej i taką jedną lampę, która też 

była na te solary i tak dalej, ona nie zdawała tak egzaminu, a nie jest to tanie też takie 

urządzenie, bo ono dość kosztowne jest, ale tutaj wolelibyśmy jednak, jeżeli pozwolą nam 

pewne rozwiązania techniczne do tego, żeby jednak odchodzić od tych solarnych lamp, a w 

tych miejscach np. ustawiać lampy takie typowo energetyczne, no to będziemy z tego korzystać.    

Mówię, też nie chciałbym tutaj, żeby później rzucać słów na wiatr i powiedzieć, że tak, 

że to wszystko będzie zrealizowane, bo tu Państwa oczekiwania w tym, tak jak Pan, zresztą Pan 

Przewodniczący, oprócz tego, że Państwo składali, to on się pokusił i praktycznie w każdej 

części, w każdej części miasta, gdzie Państwo wskazywali, to on się osobiście tam pojawiał i 

to się starał. Mamy jeszcze, powiedziałem, że nie zrobimy, nie uda się na pewno wszystkiego, 

bo ze względu na jakieś nasze ograniczone też, ograniczony budżet, bo takich miejsc to jeszcze 

pewnie moglibyśmy wskazywać więcej, bo ul. Włocławska też jest do, mówię o tym, o tym 

miejscu trzech bloków i tak 18, Wocławska 18, 18 A, B i C. To one też z prośby płyną z tamtej 

strony. Tych miejsc jest jeszcze sporo, ale będziemy sukcesywnie, będziemy to eliminować.  

Jeżeli jeszcze jestem przy głosie, to powiem, że to miejsce po kiosku ruchu, który tam 

został usunięty na osiedlu Armii Krajowej, to też docelowo chcemy zrobić, żeby był wjazd 

jedną częścią tego, tej drogi, a wyjazd właśnie tam, w tym miejscu, gdzie z tego dużego 

parkingu, który tam powstał, żeby było to właśnie tutaj w tym miejscu, gdzie ten kiosk, dlatego 

była taka decyzja o to i prośba, on tam nikomu żadnych dochodów nie przynosił, a wręcz 

straszył, jeżeli chodzi o to osiedle i dlatego tak zostało to zrobione.  

 

 

Radna Małgorzata Spisz - Dobrze, że Pan Prezes PUK-u, Pan Marcin Kawczyński jest z nami, 

ponieważ wcześniej jak się spotykaliśmy w takiej luźnej rozmowie dałam taki pomysł, żeby 

zrobić taki mini pchli targ w Lipnie. Tak stwierdziliśmy, to jest z Panem Burmistrzem, że my 

wszyscy w domu mamy różnego rodzaju rzeczy, których nie używamy, sprzęty, porcelany i tak 

sobie pomyślałam, nawet sobie to umyśliłam, że moglibyśmy spróbować zrobić taki mini pchli 
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targ w Lipnie tylko dla mieszkańców Powiatu i Miasta Lipna. W jakąś np. niedzielę byśmy 

spróbowali jak to w ogóle by zdało egzamin. Nie wiem co Pan Prezes PUK-u na to, no, z 

Jarmarkiem Bożonarodzeniowym się udało, to może z tym mini pchli targiem też by się udało. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński – Panie 

Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo Radni. Znaczy, nie słyszałem jeszcze o 

tym, bo myślę, ale dla mnie nie ma problemu, możemy otworzyć tutaj targowisko, mamy 

miejsce, możemy zrobić nawet bezpłatny wstęp. Nie wiem, jak będziemy weryfikować, 

rozumiem, że dla Powiatu Lipnowskiego, niekoniecznie, dla wszystkich, tak? Którzy by chcieli, 

bo to tak naprawdę myślę, że z dowodem nikt tam nikogo by nie sprawdzał. No i pewnie 

możemy, jeżeli tylko my jako PUK, to zawsze robimy to w ten sposób, że, bo różne inicjatywy, 

czy na [niezrozumiałe] czy jeżeli chodzi o właśnie tutaj inicjatywę, która była przy okazji 

jarmarku na święta, zawsze musi być osoba, która będzie to organizowała, a my będziemy 

pomagać. I my bardzo chętnie, jeżeli Pani Radna czy ktoś się znajdzie do organizacji i, no, to 

proszę bardzo, możemy tak zrobić, będziemy pomagać. Bo wiem, że jeżeli jest pasjonata, który 

się zajmuje czymś, czy sportem, czy taką działalnością i będzie chciał coś zrobić, dotrzeć do 

mieszkańców, bardzo dobrze w mediach społecznościowych to rozpropagować, no, to dużo 

lepiej to zrobi niż ja zlecę pracownikom. Także tu jest taka zasada, że my tutaj pomożemy, ale 

potrzebujemy lidera, żeby to pociągnął. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych ma 

wyznaczone takie daty, gdzie odbierają np. elementy wielkogabarytowe i właśnie może po 

takiej zwózce, żebyśmy to wszystko na [niezrozumiałe] zawieźli zamiast na PSZOK. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński – Nie wiem jak 

kwestie prawne, bo jak coś się staje już odpadem, to bardzo ciężko, żeby się nie stało, chociaż 

ponowne wykorzystanie jest możliwe i pewnie by udałoby się coś takiego zrobić, ale nie wiem, 

czy wszystko by się nadawało do tego, aby ponownie wykorzystać, także być może.  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Powiem, że znam też takie przypadki, że było coś 

wystawione i tam mieszkańcy miasta Lipna pojechali i sami zabrali, bo im się to przydało do 

dalszego później użytku. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński – Znaczy 

największy problem jest, jeżeli w elektro śmieciach, czyli w AGD, RTV, wykręca się na 

agregaty silniki z lodówek, czy silniki z pralek, to później recyklerzy nie chcą od nas tych 

odpadów przyjmować i my później musimy dopłacać do tego recyklingu, a jeżeli jest to 

kompletne, no to recyklerzy też biorą. No, ale wiadomo, że mieszkańcy wiedzą co dobre i 

wyciągają to co dobre. Tak to jest.Poprosimy lidera, datę, robimy.  

Radna Małgorzata Spisz - Szanowni Państwo, 17 kwietnia to jest Wielki Czwartek o godzinie 

18:00 będzie msza święta za mieszkańców okręgu numer 1. W szczególności za osoby 

schorowane i seniorów. Serdecznie wszystkich zapraszam. Jest to intencja moja. Także tutaj 

Radni też są mile widziani. 
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Radny Zbigniew Napiórski – Nie zdążyłem, jak było przedstawienie sprawozdania 

międzysesyjnego. Pierwsze pytanie odnośnie obwodnicy, bo Pan Burmistrz mówił, że tam była 

rozmowa. Czy to będzie kontynuacja tego projektu, który był wcześniej, czy od nowa to 

wszystko rusza? 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – To będzie kontynuacja tego, bo pewne rzeczy, 

pewne ustalenia, one trwały 2 albo 3 lata i zostało to wskazane, został wskazany też kierunek 

tej autostrady. Ja wiem, że będzie to pewnie budziło wiele różnych emocji, bo wiadomo, że 

jeżeli wskazujemy jeden, zresztą może nie do końca, to nie my żeśmy wskazywali, bo tutaj 

musimy się opierać na tym, co zostało to w wyniku konsultacji, w wyniku różnego rodzaju 

badań, sprowadziło się do tego, że został wskazany z 4 pierwotnych projektów, zostały 

wskazane 2 i z tych 2 projektów został wybrany 1. Tutaj mówimy o zachodnim tym akurat, 

przebiegu tej obwodnicy. I tak jak powiedziałem, że Pan Dyrektor Generalnej Dyrekcji takie 

zobowiązanie złożył w naszej obecności podczas spotkania, że jeżeli będzie taka potrzeba, 

jeżeli będzie Państwa życzenie, to on jest skłonny przyjechać tutaj do Lipna i na różnego 

rodzaju pytania odpowiedzieć. 

 

Radny Zbigniew Napiórski – Pytam dlatego, bo pamiętam, że jak było te spotkania wcześniej, 

właśnie te projekty, które były wybierane, to tam był termin chyba 2027 czy 2028 podany. A 

jakby to miało być od nowa, to znowu jakieś 5-6 lat by się przesunęło. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Nie, nie. Ja powiedziałem, bo to doszło do spotkania 

już teraz tego, w którym uczestniczyłem też, to było z dyrektorem Generalnej Dyrekcji w 

Warszawie, ale wcześniej było też spotkanie z panem ministrem infrastruktury i wskazał, 

powiem tak kolokwialnie, dał zielone światło na to, że ta obwodnica pójdzie do dalszej obróbki, 

bo teraz już to co leży już po stronie, w tej chwili, chyba gminy, nie wiem może Pan Radny 

Grzegorz Koszczka będzie coś mógł powiedzieć, bo wystąpili o wydaniu decyzji 

środowiskowej i tak naprawdę, bo szczerze mówiąc to cały przebieg tej obwodnicy to będzie 

po terenie Gminy Lipno, nie gminy miasta, my wyprowadzamy te samochody, a to co ma tam 

się pojawić, to już będzie na terenie Gminy Lipno - wiejskiej. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - No dobrze, ale miejmy nadzieję, że ten termin zostanie utrzymany 

2027-2028. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Nie no, chociaż ja powiem tak do końca, wiecie co, 

ja powiem Państwu, że taki program. Jest taki program, który rzeczywiście miał wejść tutaj z 

wytycznymi KPO i za pośrednictwem Banku Gospodarki Krajowej. W tej chwili zostaje 

ograniczony, bo być może, że nie zdajemy sobie z tego sprawy, ale coraz więcej. zostaje 

podjętych takich działań mających na przygotowanie, ja powiem tak, przygotowanie nas do... 

ja bym nie chciał tego w ten sposób określać i mówić, ale przygotowanie takich działań 

związanych z... militarnych, no tak jak tutaj Pan Radny powiedział. I teraz będziemy, zresztą 

tam jest wyraźny taki zapis w tym mailu, który otrzymaliśmy. Ja będę brał udział 6 i 7 kwietnia, 

będę brał w całodziennych szkoleniach takich w Łubiance koło Torunia dotyczących właśnie 

obrony cywilnej. Wcześniej będą też dwudniowe takie online tutaj pod koniec tego miesiąca. I 
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te pieniądze, o których oni mówią, no, to tutaj to, co rzeczywiście można tak między wierszami 

wyczytać, to bardzo dużą wagę przywiązują też np. do budowy schronów, także trudno mi 

powiedzieć, ja nie chciałbym tutaj mówić jednoznacznie, że będzie ta sprawa wyglądała. Tutaj 

no coś, coś może być na rzeczy, że akurat musimy po prostu te działania, działania przybiorą 

taką formę, powiem tak. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Drugie pytanie odnośnie tego, co Pan mówił, ul. Dobrzyńska, te 

chodniki, to wszystko, i tam się trochę pogubiłem, kto co będzie finansował, bo tak jak Pan 

powiedział, jakby wynikało, że w końcu sami mamy to zrobić. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik –  Nie, to jest współfinansowanie, bo to jest Zarząd 

Dróg Wojewódzkich, Urząd Marszałkowski zaprasza do współpracy, udziału w tym, żeby 

rzeczywiście, żeby zadania te, które tutaj samorządy chcą realizować, żeby przybrały taką 

formę, że dzielimy się tym zadaniem. No, tutaj były takie ustalenia, że my mamy zrobić projekt, 

gdzie oni zatwierdzą ten projekt, bo oni są tutaj zarządcą tej drogi. No i to, co później nastąpi, 

to albo oni przekazują materiał, a my będziemy musieli to wykonać, albo będzie odwrotnie, ale 

tu, bo ja powiedziałem, że zdaję sobie sprawę i myślę, że wszyscy z Państwa zdają sprawę, że 

to jest takie dość ważna inwestycja, która rzeczywiście prowadzi do takiego newralgicznego 

miejsca, jakim jest właśnie przychodnia w Lipnie WIMED-u. I tam bardzo dużo ludzi z tego 

po prostu korzysta i to jest wydaje mi się, że naprawdę bardzo pilna rzecz, którą by należało 

wykonać. I tutaj na ul. Okrzei też ta część miasta, która prowadzi od ul. Akacjowej do komendy 

powiatowej policji i do tego Dina, który tam się znajduje na ul. Bukowej także, że te zadania 

są do, do pilnej realizacji. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Nie, no, jest tym za lepiej, za połowę ceny zrobić całość niż 

samemu płacić, tak, dlatego chciałem, żeby to jakoś brzmiało, żeby to uszczegółowić, ile za co. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Droga będzie, to nie tak, że my się dzielimy tym 

zadaniem w jakimś tam zakresie finansowania tego. My bierzemy tylko tak, jak Pan Radny 

Janiszewski powiedział, że my bierzemy na siebie, podział takich kosztów, które są związaną 

z budową chodnika, a nie drogi. Drogi oni już biorą sami na siebie. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - To tym bardziej warto to faktycznie. I mam jeszcze jedno pytanie 

odnośnie Czystego Powietrza, bo Pan Burmistrz mówił, że tam się zmieniły przepisy, że teraz 

miasto musiałoby nadzorować i pytanie, czy w to wchodzić. No, ja nie wiem, z własnego 

przykładu, jestem beneficjentem Czystego Powietrza, gdzie, no, tam korzystałem w tej 

najniższej, powiedzmy, procencie dotacji i powiem tylko, no, może się pochwalę nawet, to co 

ja wyliczyłem, a miałem kontrolę, miałem to szczęście, bo w 5% kontrolowanych byłem, trwało 

to kilka miesięcy i powiem Państwu tak, to co ja sam wyliczyłem, a to co mi przysłali na konto, 

wiecie jaka była różnica? Jeden grosz. Czyli można to wyliczyć normalnie, chociaż wiem, że 

ludzie jak to w Polsce kombinują i być może jeżeli miasto by miało to nadzorować, to ta 

kontrola byłaby większa i sama świadomość by ludzi już wystraszyła i przestaliby kombinować, 

tylko uczciwie to rozliczali. Może warto spróbować, bo nie zrozumiałem, czy miasto by wtedy 

musiało narzucać wykonawcę, tak to zrozumiałem? 



14 

 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Dokładnie, dokładnie miałoby tak wyglądać. My 

odpowiadamy za wskazanie wykonawcy itd. Bo były też takie przypadki, tu akurat Pana 

Radnego przypadek jest takim pozytywnym przypadkiem, ale były też i to z Osiedla Kwiatów, 

były takie przypadki, że mieliśmy taką mieszkankę Miasta Lipna, która najpierw zaczęła czynić 

starania o, ubieganie się tej dotacji za naszym pośrednictwem, gdzie już praktycznie była ta, 

dotacja ku końcowi tego załatwienia i pani przyszła, poinformowała, że ona, ktoś się pojawił 

też, który się zajmował tym Czystym Powietrzem, zapewniając ją, że będzie, że on wskaże 

wykonawcę itd.  

Teraz musicie Państwo też zdawać sobie z tego sprawę, że czasami jeżeli ktoś się podjął 

jakiś tam prac budowlanych, to są naprawdę duże problemy, żeby dobrego majstra, żeby 

sumiennego majstra, żeby znaleźć itd. A tu były takie przypadki, że ta pani została zachęcona, 

że z niej zostanie ten obowiązek jakiś tam zdjęty, że będzie musiała starać się o tą ekipę, która 

miałaby to wykonać. No i ona się od nas wycofała, poszła z wytycznymi tej osoby, która tam z 

Torunia się pojawiła i ją zachęciła do tego. No i później lament, bo dzwoniła do nas, żebyśmy 

coś zrobili, bo tamci, też nie pamiętam, nie wiem jaka była forma tego, czy część pieniędzy oni 

już wcześniej uzyskali, ta firma i ona się nie pojawiała. No, stąd te właśnie, to nie dlatego, że 

oni się chcieli wycofać, ale na rozmowie jak byliśmy w wojewódzkim funduszu, no, to też były 

takie uwagi właśnie prezesa wojewódzkiego funduszu, że pan, który miał cztery kamienice, nie 

wykazywał żadnego dochodu i maksymalne tam było chyba 136.000,00 zł, on zgodnie z tym 

należało mu się to, a później przyniósł fakturę jeszcze na drzwi za 50000,00 złotych.  

No, to budziło to duże, duże kontrowersje, duże emocje i tak, dlatego ten program został 

w pewnym sensie wstrzymany i teraz troszeczkę tak nie do końca my to analizujemy, nawet 

tam pan, który się zajmował tym, prosiłem go, żeby... dostałem za pośrednictwem Unii 

Miasteczek Polskich taki film, który był z Narodowym Funduszem i oni opowiadali o 

warunkach właśnie i zasadach tego, co leżałoby po stronie samorządu, i tak nie do końca się z 

tym zgadzamy, no, bo w sumie bierzemy na siebie pewną odpowiedzialność i raz, że z 

rzetelnością tego, żeby to było rzeczywiście uczciwe, drugie z jakością tej pracy, bo też się będą 

pojawiały firmy, które to tak samo jak było przy fotowoltaice. Później się tych firm natworzyło 

takich najróżniejszych, które po prostu nie do końca potrafiły albo nie do końca chciały to 

realizować zgodnie z zasadami bezpieczeństwa, zgodnie z zasadami finansowania i tak to 

wygląda. Także tutaj my też mamy ogromny dylemat, bo to jest też dla nas pewne obciążenie, 

bo wiadomo, że to będą dodatkowe prace wykonywane przez pracownika urzędu. To nie dosyć, 

że dodatkowa to praca, to jeszcze później odpowiedzialność bardzo duża. 

 

Radny Zbigniew Napiórski - Rozumiem, myślałem, że tylko nadzór, ale jeżeli jeszcze trzeba 

wskazać wykonawcę, to faktycznie trzeba się zastanowić. 

 

 

Radny Jerzy Ożdżyński – I ja tutaj kontynuując tą sprawę obwodnicy miasta Lipna. Proszę 

Państwa, Szanowny Panie Burmistrzu, Szanowny Panie Przewodniczący, Szanowni Radni. 

Otóż 26 listopada 2024 roku zostało wysłane oświadczenie przez senatora Stanisława Pawlaka 

odnośnie obwodnicy miasta Lipna. W dniu 27 grudnia 2024 roku została dana odpowiedź na 

ręce pani wicemarszałek Senatu od Generalnego Dyrektora Dróg i Autostrad w Warszawie. Ja 
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to pismo pozwolę sobie tutaj Panu Burmistrzowi też udostępnić, żeby wiedział. Także tutaj, 

jeśli chodzi o tą, o tą naszą obwodnicę, tak jak to było mówione, że to będzie troszkę trwało, 

bo w tej chwili jest robione tak zwane studium techniczno-ekonomiczno-środowiskowe, gdzie 

to bardzo też długo trwa. Ono jest planowane na I kwartał 2025 roku. Po tym wykonaniu tego 

studium będzie tzw. robiona również karta przedsięwzięcia, a później dalej decyzja 

środowiskowa. No, ja wiem, ale to mówię.  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Wchodzę w słowo, ale tak jak powiedziałem, 

Generalna Dyrekcja wystąpiła o wydaniu decyzji środowiskowej. To co Pan wspominał 

[niezrozumiałe] 

 

Radny Jerzy Ożdżyński – Więc ja mówię, jak to sprawa wygląda, jeśli chodzi o daty. Jest tu 

napisane również, jeśli chodzi o obwodnicę Lipna, także to będzie długość tej obwodnicy 6 

kilometrów, może troszkę więcej, 6, chyba 100 bodajże. I koszt tej inwestycji, tak jak tutaj pisze 

pan dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad, będzie wynosił w granicach 156000000,00 

złotych. Ten koszt będzie pokrywany całkowicie z budżetu państwowego. To nie będzie budżet, 

przypuśćmy, starostwa, urzędu miasta czy gminy, to będzie w całości pokrywany z budżetu 

państwa. Jeśli chodzi o te sprawy, dalej już nie będę tego kontynuował, gdzie to będzie szło i 

w jakim kierunku to będzie szło, na pewno wszyscy doskonale o tym wiedzą. I chodzi o 

finalizację tej sprawy to gdzieś w granicach 2032 roku, to będzie sprawa w tej chwili 

sfinalizowana. I tak to sprawa wygląda. Także tutaj ja bym chciał sobie pośrednio podziękować 

tu w swoim imieniu radnych, panu senatorowi Pawlakowi, że się zajął tą sprawą i to się ciągnie. 

A jak u nas jest więcej, którzy o to walczą, to lepiej to wygląda. I każdy tutaj, jak Pan Burmistrz 

powiedział, spotkał się z ministrem infrastruktury, z panem Darkiem Klimczakiem, prawda, z 

którym też żeśmy kiedyś tam rozmawiali. Także mówię bardzo dobrze, działamy, na pewno 

nam to wyjdzie, a jest to już naprawdę sprawa zaawansowana.  

 

Radny Edward Krzemieniecki – Szanowna Rado, wczoraj byłem w VIII Sztabie Wojsk Obrony 

Terytorialnej w Bydgoszczy. No i nie wiem, czy słychać na Lipnie tak często w środku tygodnia 

takie intensywne strzały. Trenują u nas na naszej w Lipnowskiej Strzelnicy Wojska Obrony 

Terytorialnej.  I w rozmowie wynikło, że dowództwo tego sztabu chciało, żebyśmy 

zainteresowali władzę miasta, władzę powiatu zarządzaniem troszeczkę kryzysowym, 

zrobieniem, przeprowadzeniem ćwiczeń pod tytułem, że np. zamach bombowy w szkole, 

Greenyard, zagrożenie wybuchem tego amoniaku. No i Wojsko Obrony Terytorialnej 

stwierdziły, że oni to skoordynują i oni przeprowadzą takie ćwiczenia, żeby władze wiedziały, 

jak to się odbywa. W tej chwili przy pomocy jakiejś tam firmy, chyba Teltat, takie ćwiczenia 

są robione czy filmowane dronami, żeby na bieżąco władze miasta czy burmistrz widział, jak 

to się odbywa. Przykładowy film zeszłorocznego, z zeszłorocznych ćwiczeń mogę przekazać. 

No i po prostu chodzi o to, żebyśmy się zastanowili, czy coś takiego na wypadek różny, żeby 

przeprowadzić w naszym mieście.  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Ja muszę jeszcze dopytać, bo ten helikopter, który 

lądował na [niezrozumiałe] na Piłsudskiego, nie jest związany z Wojskami Ochrony 

Terytorialnej? Ale tutaj też, bo chciałem powiedzieć, ja rozumiem, że Pan Przewodniczący nie 
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może sobie jakieś autoreklamy robić, ale ja powiem, że klub sportowy VIS, on rzeczywiście 

bardzo prężnie działa na terenie miasta Lipna i coraz więcej osób uzyskuje, bierze udział tam 

w działaniu tego klubu, uzyskuje pozwolenie na użycie, na... tak, dokładnie. No i tutaj jeżeli, 

powiedziałem, nie chciałbym, żeby Pan Przewodniczący zrozumiał, że ja tutaj jakąś reklamę 

robię temu klubowi, ale powiem tak. No, nie wiadomo, jakie czasy nas spotkają, z życiem się 

nie można na nic umawiać, także tutaj na pewno byłoby to, tym bardziej, że te programy, które 

mają być ogólnopolskie, uruchomione takie, że kto będzie chciał korzystać z tego rodzaju 

ćwiczeń i tak dalej, no to będzie takim programem objęty, a tutaj, jeżeli chodzi o Klub Sportowy 

VIS, na pewno ma do tego doskonałe warunki. 

 

Radny Edward Krzemieniecki – Po prostu z Panem Znanieckim, z zarządzania kryzysowego z 

powiatu, myślę, że ten zamach bombowy w Technikum u Radnej Spisz by trzeba zorganizować. 

 

Radna Małgorzata Spisz - Oczywiście jestem za. Wszystko, jeśli będzie zgodnie z literą prawa 

i za zgodą organu prowadzącego, to myślę, że wszystko się uda.  

 

Radny Jerzy Ożdżyński – Tylko sami radni. 

 

Radny Grzegorz Koszczka - Ja tylko w kwestii uzupełnienia, Pan Burmistrz mnie wywołał, to 

tylko muszę stwierdzić, że faktycznie do urzędu gminy wpłynął dokument z generalnej dyrekcji 

w kwestii wydania decyzji środowiskowej. Decyzja środowiskowa jest dokumentem dość 

szczegółowym, więc to troszkę potrwa, ale już jest na etapie wydawania decyzji 

środowiskowej, tak jak Pan Burmistrz mówił. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – I łączę nadzieję, że to nie będzie tak, jak Pan Radny 

Ożdżyński powiedział, że to będzie 2030-32. Ja myślę, że będzie to szybciej. 

 

Radny Jerzy Ożdżyński – Ja mam też nadzieję, że będzie szybciej. Ja bym chciał, żeby to było 

w roku 2028, tak jak jest czasami mówione w relacjach czy w mediach, ale to się nam nie uda. 

Mimo wielkich starań, po prostu w tej chwili największy problem to jest badania środowiskowe. 

To jest, ci którzy mieli z tym do czynienia wiedzą jak to jest. 

 

Radny Marcin Rykowski – Panie Burmistrzu, jeszcze rozmawialiśmy na komisjach o wielu 

rzeczach. Tam lampy Pan już poruszył na ul. Włocławskiej. jeszcze chciałem się dopytać o plac 

zabaw na ul. Komunalnej. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Tak jak mówiłem, bo ja taką informację na komisji 

wydaje mi się, że dzieliłem się z Państwem, że wskazaliśmy trzy miejsca na terenie miasta 

Lipna i to były miejsca na ul. Komunalnej, gdzie tam już jest tak wysłużony ten plac zabaw, że 

tam wskazaliśmy. Ul. Dolna i doposażenie jeszcze i rozbudowanie Piachogry w parku, gdzie 

powiem szczerze, że bardzo dużym zainteresowaniem się to miejsce tam cieszy. Tutaj, czego 

bym jeszcze sobie życzył i wszystkim mieszkańcom, żeby ci, którzy może niewłaściwie 

korzystają z tego i dewastują to, bo to też ma miejsce, to taki mój apel. Zresztą ten apel zawsze 

na każdej sesji powtarzam, bo nie dotyczy tylko Piachogry tylko różnych miejsc. I to, co jeszcze 
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chciałem powiedzieć, a nie podzieliłem się z Państwem, zresztą tu Pani Radna była teraz w 

czasie przerwy i zobaczyć, że Miasto Lipno jeszcze się o kolejne kamery wzbogaciło, także, że 

robimy to cyklicznie. W tym roku jeszcze mamy zaplanowane jeszcze kilka kolejnych, także 

będziemy naprawdę starali się, żeby to, żebyście się Państwo i mieszkańcy Miasta Lipna, żeby 

się wszyscy czuli bardziej bezpiecznie, bo nie mogę powiedzieć, żeby bezpiecznie, 

bezgranicznie, bo też tego nie mogę zapewnić. Czasami wypada to różnie, ale tutaj to, co żeśmy 

teraz zrobili, to jeżeli ktoś z Państwa chce wejść tu do pokoju, gdzie te kamery funkcjonują, to 

może iść i zobaczyć, jak to wygląda. Nie, to nie jest pokój zwierzeń. 

 

Radna Wiesława Tyfczyńska -  Właśnie, bardzo chciałabym podziękować Panu Burmistrzowi 

w imieniu wspólnoty Reymonta 6 za kamerę, które byłam właśnie oglądać. Super. Mam 

nadzieję, że mieszkańcy też by bardzo się ucieszyli, gdyby mogli to zobaczyć. 

 

Radny Sebastian Lewandowski - To ja mam nadzieję, że na koniec, bo już dużo tego padło. 

Jako członek Europejskiego Korpusu Radnych dostałem informacje z Urzędu 

Marszałkowskiego, chciałbym je przekazać. Są to dwie informacje o konkursach. Jeden 

konkurs nazywa się Ale Texas, jest to konkurs plastyczny. I informacje o tym konkursie 

dostarczyłem do szkół, do Miejskiego Centrum Kulturalnego, jest widoczne to na stronie 

Urzędu Miasta też, jeżeli ktoś by chciał wziąć udział, to takie informacje są dostępne w szkołach 

i tutaj w Urzędzie w Miejskim Centrum Kulturalnym. A druga informacja, Samorząd 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego planuje w końcówce maja bieżącego roku 

zorganizować Europejski Festiwal Młodych Twórców. I teraz jeśli na terenie naszego Miasta 

Lipna jest młoda osoba, która chciałaby pochwalić się swoją twórczością lub zaprezentować 

swoje umiejętności w kategoriach takich jak muzyka, sztuki plastyczne, taniec, rękodzieło, 

sztuki audiowizualne, nauka oraz sport, to proszę także o kontakt z Biurem Rady albo ze mną 

bezpośrednio. Ja przekażę informację do kogo trzeba się zgłosić. Jeżeli ktoś by się 

zaprezentować na takim festiwalu także zapraszam do udziału.  

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski – To tak na koniec ja, Szanowni Państwo, 

dosłownie 2 słowa. Chciałbym zaapelować i do Radnych, i do mieszkańców Miasta Lipna, bo 

to taka nowość, kulturalny SMS. Szanowni Państwo, wystarczy wejść na stronę Miejskiego 

Centrum Kulturalnego Lipno, a za chwilę tutaj Pan Burmistrz deklarował, że za chwilę może 

być również i na stronie Urzędu Miasta, wpisać swój numer telefonu i będziecie Państwo 

otrzymywać na dany numer telefonu najważniejsze informacje dotyczące naszego miasta. To 

jest tak, to jest takie informacje bezpłatne, tak, a więc trzeba wejść, wpisać swój numer telefonu, 

zalogować się i wtedy takie informacje do Państwa dotrą, tak. Na razie można korzystać tylko 

z urządzeń stacjonarnych, ale z tego co wiemy za chwilę będzie możliwość korzystania również 

z urządzeń mobilnych, a więc wszystkich bardzo zachęcamy do korzystania z tego typu atrakcji, 

tak. Czy Pan Burmistrz jeszcze coś chciałby dodać? 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Kiedyś było, żeśmy praktykowali coś takiego, ale 

to trzeba było ściągnąć aplikację taką odpowiednią i tak dalej. Teraz wystarczy numer telefonu 

i każdy z Państwa o wszystkich naszych działaniach związanych z kulturą, ze sportem, z 

awariami czy innego typu jeszcze takimi rodzajami różnych wiadomości będziecie Państwo 
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otrzymywać na SMS-a, że przykładowo, że jest koncert w kinie np. tego i tego dnia i żeby po 

prostu, żeby zaktywizować też społeczeństwo, ale też żeby po prostu, żeby mieli dostęp do tego, 

co się dzieje na terenie Miasta Lipno. Tak w bardzo transparentny sposób. 

 

Radny Edward Krzemieniecki – Czy to będzie również w sprawie np. awarii, wodociągu? 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Ale to wszystko jeszcze poukładamy i tak dalej, bo 

rzeczywiście możemy też tu za zgodą Pana Prezesa coś takiego stworzyć, że jeżeli będą 

jakiekolwiek awarie, bo czasami coś się dzieje, wieczorem w godzinach wieczornych nie ma 

np. wody czy czegokolwiek i wtedy do każdego z mieszkańca dotrze taka informacja. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński – Już 

rozmawialiśmy na ten temat właśnie, że chcielibyśmy uczestniczyć w tym programie i właśnie, 

bo mamy dużo czy różnych wydarzeń, czy imprez, czy można nawet przypominając takie 

zbiórki jak elektrośmieci czy wielkogabaryty, opony, w danych częściach miasta można do 

takiego SMS-a wysłać. Dobrze by było też jakby, bo ja wiem, że to jest taki ogólny i nie wiem, 

czy to taka zaawansowana technologia będzie, żebyśmy mogli wybrać jakiś sektor miasta, to 

pewnie nie, pewnie całe miasto. No, dobra, no, ale to można dać informację, że na Osiedlu 

Sierkowskiego, no to wtedy ten mieszkaniec Sportowej nie będzie brał tego pod uwagę, jak 

będzie taka zbiórka.  

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Pani radna Małgosia zaproponowała, taki pchli targ, 

że do każdego z mieszkańców na telefon dotarłaby informacja, że w tą niedzielę odbędzie się 

pchli targ, zapraszamy i tak dalej. No to, bo później często się spotykamy, że wiele rzeczy się 

dzieje w mieście Lipnie i ktoś mówi, że on nie wiedział, nie słyszał i tak dalej, stąd taki pomysł, 

który(…) ale trzeba oczywiście, no, bo żeby ktoś otrzymał SMS-a, ja muszę posiadać, my 

musimy jako operatorzy, musimy posiadać ten numer. 

 

Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Lipnie – Marcin Kawczyński – Mamy np. na 

PUK-u kilkanaście imprez kulturalno-sportowych, mamy koncert na Łące, są zawody, różnego 

rodzaju biegi, wystawy ptactwa. No, można takie informacje dla mieszkańców podzielić się, 

jeżeli to będziemy jako spółka obsługi organizatora. Oczywiście awarie, no, oby nie, ale w razie 

czego też możemy wysłać, tak. 

 

Burmistrz Miasta Lipna – Paweł Banasik – Nie każdy ściągał tą aplikację, o której mówiliśmy. 

Telefon praktycznie ma każdy i jeżeli się zgodzi na to i udostępni swój numer telefonu, to 

wszyscy będą sukcesywnie taką informację na telefon. Nie będzie musiał otwierać żadnej 

aplikacji, żadnego Facebooka. Dostanie tylko SMS-a informującego, że będzie to i to. 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - Bardzo dziękuję. Bardzo fajna, pożyteczna 

rzecz. I bezpłatne, to co ważne. Zachęcamy wszystkich mieszkańców. 
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Radna Wiesława Tyfczyńska -  Tak, ja chciałabym bardzo przeprosić Pana Inżyniera, bo jemu 

też chciałam podziękować w imieniu wspólnoty, bo nie wymieniłam go, a bardziej była to jego 

inicjatywa. Także, jeszcze raz przepraszam, panie inżynierze i bardzo dziękuję. 

 

Ad. pkt. 4 

 

Zamknięcie obrad 

 

Przewodniczący Rady – radny Kamil Komorowski - stwierdził wyczerpanie porządku i dokonał 

zamknięcia sesji słowami : „Zamykam obrady XI Sesji Rady Miejskiej w Lipnie”. 

 

Protokół sporządził: 


